
1

Taliándörö gd község Önkormán yzata képviselő-testülete
Tali u.39

Szám: 1405-10/2015.

Jegyzőkönyv
KészÜlt: TaliándÖrÖgd kÖzség Önkormányzata Képviselő-testtilete 2015. október 5_én (hétftín)

17.00Őru kezdettel megtartott rendes nyilvános testiileti üléséről

Az ülés helye: Önkormányzat Hivatali Helyisége Taliándörögd, Kossuth u. 39.

Jelen vannak:
Mohos József
Hoffner Tibor
prácser Miklós
Stumpf Zoltán
Szőrös Áaam

Tanácskozási joggal jelen van:
Takács Lászlőné
Horváthné Papp Katalin
Mohos Béláné
Molnar Tibor

Nyögéri Lajos

Lakosság részérőljelen van: 3 ftí

Jegyzőkönywezetőz
szaller zoltánílé

polgármester
alpolgármester
képviselő
képviselő
képviselő I7 őra25 perctől

jegyző
ftíelőadó
ővodavezető

Tapolca Rendőrkapitányság képvisel etéb en 1 7, 1 0
perctől
Taliándörögd Polgárőr Egyesület Elnöke

ftíelőadó

Mohos JÓzsef Polgármester: kÖszÖntette a jegyzőt, képviselőket, a meghívottakat, a lakosság
részéről megjelenteket. Megállapította, hogy-aáegyálaiztott 5 képvisetóaal q ftí jelen van, atesttilet határozatképes.
Javasolta, hogY a napirendi pontok közé vegyék fel a helyi adórendelet módosítását, valamint aháziorvos, óvodavezető, sportegyesület beszámolóját tárgyallakmeg először.
Kérte a kóPviselőket, hogY a meghívóbu., .r".eplő ,rupii"rrai poót árgyalásával értsenek egyet,aztfogadjákeI.

A kéPviselŐ-testtilet határozathozatalnélküI, egyhangúlag, 4 igen szavazattal elfoga dta azalábbi:

NAPIRENDET
1./ Taliándörtigd község Önkormányzah2at5. évi költségvetéséről szóló

2 l 20 I 5 . (I.15. ) önkorm ányzati rendel et módosítása
Előadó: Mohos József polgármester

2.1 Taliándörögd község Önkormányzata ahelyi adókról szóló
8 l 20 I 4 . (IX. 3 0. ) önkorm ány zati rend el et mó do sítás a
Előadó: Mohos József polgármester



2

3,1 Tájékoztatő az önkormányzat és intézménye 2015.I. felévi
gazdálkodásárőL
Előadó: Mohos József polgármester

4.1 Beszámolő az egészségügy helyzetéről
Előadó: dr. Tóth Jőzsefháziorvos

5 . l T áj ékoztatő a Tali andörö gd-Halimba Sporte gye sület tevékenysé gérő1
Előadó: Hoffner Tibor egyesület elnöke

6. l T aliándőrö gd község Bűnme ge lőzési és közbiztonsági koncepciój a
Előadó: Mohos József polgármester

7 . l Beszámoló a Monostorapáti Közö s Önkormrány zati Hiv atal 20 I 5 . évi
munkáj áról, 20I 5 . I. felévi gazdálkodásáről
Előadó: Tákács Lászlőné jegyző

8./ Vegyes, aktuális ügyek
a) család és gyermekjóléti feladatok ellátásának felülvizsgálata
b) Víziközmű-vagyon vagyonértékelésének elhalasztása

Előadó: Mohos József polgármester

4./ Napirend

Mohos József polgármester: felkérte dr. Tóth Jőzsef háziorvost abeszámoló kiegészítésére.

dr. Tóth József háziorvos: a beszámolóban részletesen leírta az elvégzett szakmai munkát.
Megköszönte az önkormányzatnakaz orvosi rendelőnél végzettmunkákat. Évek óta nagy problémát
jelentett, hogy esős idő után a rendelő belső helyiségébe befolyt a víz, amióta a szigetelést és a víz
elvezetését megoldották, azőta a korábbi probléma nem fordult elő. A rendelő a funkciójának
megfelelően jól működik. Kérte, hogy majd a téli időszakban a rendelőbe hétvégén is flitsenek be,
hogy a keddi rendelési napra a helyiségek jól átmelegedjenek.
Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a fiókgyógyszertén üzemeltetője és nyitva tartási ideje is változott.
Elmondta, hogy veszprémi Cholnoky Kórház Dr. Csillag József főorvos emlékére díjat alapított,
amit minden évben egy kórháui és háziorvosnak ítélnek oda, ebben a díjban részesült ő is az idén,
megköszönte a jelenlévőknek az ezzel kapcsolatos támogatást.

Hoffner Tibor alpolgármester: a héui gondozásban lehetett hallani, hogy a Baptista
Szeretetszolgálatnál országos szinten voltak problémrák. Jelentett-e az valarnilyen gondot helyi
szinten?

dr. Tóth József háziorvos: nem okozott gondot, mert kevés beteg volt, akiket ők láttak el. A
betegek/ gondozottak nagy részét a Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás keretében működő
házi segítsógnyújtáson keresztül látják el a gondozők. Az ott dolgozó két személlyel -Kulcsár
Gyuláné és Kulcsár Zsanett- nagyon jó a munkakapcsolatuk, a feladatukat lelkiismeretesen,
becsületesen látjak el. A Baptista szolgálat alkalmazásában korábban dolgozóval is jó
munkakapcsolata volt. Vigántpetenden a Sólyi Református Egyház alkalmazásában dolgozik a
gondozónő.
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Mohos József polgármester: korábban Taliándörögdön is jártak, de nem lett volna meg a
minimális gondozoiti létszám, amivei a szoigáiat tudott volna működni.
Megköszönte a betegek érdekében végzett lelkiismeretes munkát. Gratulált az elismeréshez, a
további munkához minden jót kívránt. A részletes beszámolót elfogadásra javasolta.

Hozzásző|ás, észrevétel nem volt" Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testiilete
egyhangu döntéssel, 4 igen szavazattal, ellenszavazat és l'artőzkodás nélkiil megllozta a következő

49 t20l5. (X. 5.) Ökt. szám ű határozatot

Taliándörö gd kö zség Önkormányzata Képviselő-testtilete dr. Tóth
J őzsef háziorvo snak az e gészsé g§ gy hely zeterő l s zó l ó
beszámolój át a jegyzőkönyvhöz csatolt formában elfogadja.

6./ Napirend

Mohos József polgármester: következő napirendként javasolta a Bűnmegelőzési koncepció
térgyalását Megkérdezte Molnár Tibort van-e hozzáfijzni valója a kiktildött anyagltoz?

Molnár Tibor: Taliándörögd bűn elkövetési szempontból ,,a béke szigete", a lakók nagy része
tisztességes, becsületes ember. A Belügyminisztérium a Rendőrkapitányságoknak előírta a félévente
tartandó örumokat. Ezeknek a célja a helyi lakosokkal történő konzultáció, fontos, hogy ezzel a
lehetőséggel minél többen óljenek. A településen jól működik a polgárőrség, akik jől végzlk a
munkájukat,ha a rendőrség nem tud jelen lenni valamilyen rendezvényen, akkor a polgárőrök helyt
állnak.

17 óra 25 perckor a lakosság részéről megjelentek elhaglák az üléstermet.

Molnár Tibor: 2012-től működik az,,Iskolarendőr-polgárőr" ptogram, ennek a település is része.
Nyögóri Lajos minden reggel várja az óvodánál az iskolabuszt és biztosída a gyerekek
balesetmentes közlekedését. Az alső tagozatos gyerekeknek és az óvodásoknak évi egy alkalommal
lartanak előadást, szerencsére nincsenek problémás gyerekek. A falu nagy területen helyezkedik el,
jelentős erdő tenilet tartozlkhozzá, szerencsére nem jellemző afa lopás, vagy az orwadászat sem.

Hoffner Tibor alpolgármester: év közben előfordul-e valamilyen droggal kapcsolatos probléma?

Molnár Tibor: szerencsére nem, ezzel kapcsolatosan ktilönböző dolgokat hallanak ők is időnként.
A Művészeti Napok alatt fordult elő, akkor a terjesztőt elfogták. Sajnos a kőmyező városokban -
Ajka, Tapolca, Veszprém- már sokkal inkább jellemző.

Mohos József polgármesterz az idei évben a rendezvényre látogatők száma a korábbi évekhez
képest növekedett, ezzel együtt nőtt-e a bűnelkövetők számú

Molnár Tibor: Taliándörögd vonatkozásában nem, Kapolcson kis mértékben emelkedett, de az sem
jelentős.

Hoffner Tibor alpolgármester: a kiküldött anyagban fel vannak sorolva a civil szervezet, közötttik
vannak olyanok, akik, nem bejegyzettek, ezt javasolta pontosítani. Az előterjesztésben a
lakónépességszima szerinte más településre vonatkozik, kérte annak a javítását is.
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Takács Lászlóné jegyzőz a koncepció egy minta alapján készült mind a hat településre
vonatkozóan, valőszínűleg ezért maradt benn más településre vonatkozó adat, amit természetesen
javítanak. Abűncseiekmények számának adaiairói a rendőrség adoit tájékoziatást.

Hoffner Tibor alpolgármester: a közösségi bűnmegelőzési rendszer mit jelent?

Molnár Tibor: a rendőrség a kiilönböző közösségi szewezetekkel -óvoda, iskola, önkormányzat-
együttműködési megállapodást köt, amiben meghatározza a különböző célokat, pl. kamera rendszer
kiépítése, ktilönböző célcsoportok ellenőrzése. Taliándörögdön a Nyugdíjas Klubban tartottak
előadást és ebben az évben is tervezik.
Jó ötletnek tartaná, ha a településeken egyedülálló idős emberek hozzéúartozőiről nyilvántartást
fudnának készíteni (név, lakcím, telefonszám) amit folyamatosan frissítenének, ha valami baj
történik az idősekkel, akkor tudnák, kit érhetnek el. A kömyéken nincs még ilyen rendszere, de

nagyon jó lenne, Sajnos a települések elöregszenek és sok üresen állőházvan.

Mohos Béláné óvodavezető: a kistelepüléseken általános probléma, hogy nincsenek munkahelyek,
amik a fiatokat vonzanák.

Molnár Tibor: ez természetesen településenként nem oldható meg, régióban kell gondolkodni.

Mohos József polgármester: javasolta az e|őterjesztés szerinti koncepció elfogadását
Megköszönte a rendőrség és a polgárőrség munkáját.

HazzászőIás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testtilete
egyhangú döntéssel, 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkiil meghozta a következő

50/2015. (X. 5") Ökt. számú határozatot

Taliándörö gd község Önkormányzata Képvis elő -testiilete Taliándörö gd

község Bűnmegelőzési és Közbiztonsági Koncepciőját a 1egyzőkönyvhöz
csatolt formában elfo gadj a

3./ Napirend

Mohos József polgármester: megkérte Mohos Béláné óvodavezetőt az óvoda beszámolójának
szóbeli kiegészítésére.

Mohos Béláné óvodavezető: az óvoda 2015.I. félévi teljesítése ateryezettnek megfelelően alakult,
a teljesítés 46,7 oÁ. Tavaly az ővodában megtörtént a szükséges meszelés, az idén erre nem volt
szükség. Szeptembertő| jogszabály változás míatt az óvodai étkeztetésben változás történt, többen
lesznek jogosultak az ingyenes étkezésre. Eddig a rendszeres gyennekvédelmi kedvezményben
részesülők, a tartósan betegek és a három gyerekesek étkeztek ingyen. Szeptembertől szülői
nyilatkozat alapjan ingyen étkezhet az a gyerek, ahol a családban az egy főre jutó jövedelem nem
éri el a 89"408,-Ft-ot. Az előzetes felmérés szerint 2 gyereklesz az óvodában, akik étkezési téfitési
díjat fizetnek.
Ai október I-i létszámot le kellett adni a Magyar Álla*kir,"rtárhoz az állratrri támogatás miatt.
Szeretné emelni Török Károlyné bérét, mert a munkájával elégedett.

Mohos József polgármester: egyetórtett az emeléssel, ő is úgy gondolja, hogy jól végzi a munkáját.
A munkáltatói jogkört az óvodavezető gyakorolja. Mióta ő dolgozik az ővodíhan a konyhán,
nincsenek problémák a gyerekek ellátásában, mint korábban, mikor mindig változtak aközhasznű
munkások.
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Hoffner Tibor alpolgármester: milyen az ővodailétszám?

Mohos Béláné óvodavezető: most 26 gyerek van, ebből az ősszel9 gyerek megy majd iskolába,
utána szeptembertőI2I fő lesz a várható \étszám. Most Kapolcsról két kisgyerek jár ide óvodába,
januárlól két szőci gyerek lesz majd. Kapolcson is próbálják ,,népszerűsíteni" az ővodát., de onnan
sokan viszik Naglvázsonyba a gyerekeket,már 2 éves korban beveszik a gyereket az ovlba és akkor
már iskolába is oda mennek.

Mohos József polgármester: az óvoda kedtés egy részét kijavították, azutca felőli részt pedig
majd erután csinálják meg.
Kérte az őv oőa költségvetés éről szó 1ó b eszámoló elfo gadás át.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testülete
egyhangu döntéssel, 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta a következő

5t t2015. (X" 5.) Ökt. szám ű határozatot

Taliándörö gd község Önkormányzata Képvi s elő -testiilete a Napköziotthono s

Óvoda 2015.I. félévi költségvetéséről szóló beszámolót a jegyzőkönyvhöz
csatolt formában elfogadj a.

18 óra 15 perckor Mohos Béláné elhagyta az üléstermet.

5./ Napirend

Hoffner Tibor elnök (alpolgármester:) a sportegyesületnél kevesebb az enetgia költség, az
egyesület eredményes jó évet zárt. Megköszönte a segítséget, az önkormányzati támogatást. A
sportpályánál a beruházások befejeződtek , a pályáuatoknak ezek a tészei |ezárásra kerültek, Ezután
a működtetés, fenntartás következlk. A berubinás 25 millió Ft értékben történt. A működtetés
költsége 3 millió Ft. Azutánpótlás a legnehezebb feladat, nagyon fontos, hogy a fiatalokat bevonják
az egyesületbe, ebben most Bazsó Gabriella is segít.

Mohos József polgármester: kell egy megbízható ember, aki a sportpáIyán és környékén minden
feladatot ellát, flivet nfr.

Hoffner Tibor atpolgármester: tul nagy érték ami a pályán és az öItözőben van, nem lehet, hogy
azt ne tartsa rendben valaki., Fontos feladat a fiínyírás, a műfiives pálya karbantartása, aminek
speciális követelményei vannak, komoly öntözőberendezés van, amit megfelelően kell üzemeltetni.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: az önkormányzathoz is kellene egy megbizható embe1 aki az
intézményekben ( közösségi héu, ővoda, orvosi rendelő, turistaszálló) frítene, egyéb javítási,

karbantartási munkákat rá lehetne bizni.

Mohos József polgármester: hosszútávra kellene egy megbizhatő ember, aki szinte mindent meg
tudna csinálni, karbantartás, javítás, aki számon kérhető. Javasolta a beszámoló elfogadását.

HozzászőIás, ószrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-test{ilete
egyhangú döntéssel, 4 igen szavazatta|, ellenszavazat nélkil és 1 hrtőzkodással meghozta a
következő:



52 t2lt5. (X. 5.) Ökt. szám ű határozatot

Taliándörö gd község Önkormany zata Képviselő-testüle te a T aliándörögd-
Halimba Sporte gye sület tevékenysé géről szőIő beszarno lót a j e gyzőkönyvhöz
csatolt formában elfo gadj a.

Mohos József polgármester: napirend előtt kellett volna beszélni a lejart hataridejú hatátozatok
végrehajtásáról, az átruhézott hatáskörben hozott döntésekről, de a napirendek kicsit más

sorrendben kerültek tálrgy alásra. Van-e valakinek kérdése?

Hoffner Tibor alpolgármester: az önliéntes tűzoltók kaptak-e támogatást?

Mohos József polgármester a volt tűzoltőszertár épületének felújításrára páIyántak, 170.000,-Ft

támogatást kaptak. A páIyázat benyújtásakor csak egy nyilatkozat kellett tőle, hogy az

önkormány zat támo gatj a a b enlházást.

A képviselő-testület külön határozathozatala nélkül egyhangú 5 igen szavazattal elfogadta alejárt
határidejű határozatokvégrehajtásáről, átruházott hatáskörben hozott döntésekrŐl szóló tájékoztatŐ.

1./ Napirend

Horváthné Papp Katalin főelőadó: az önkorményzat ez éví költségvetési rendeletét két dolog
miatt kell módosítani, két tétel van, ami nem volt tervezve: L nyárí gyermekétkeztetésre kapott 420

ezer Ft támogatás, 2. az ővoda 20I3-20I4.évi zárszámadásának felülvizsgálata után 3.501 ezer Ft-

támogatást kaptunk. Az I. félévben ezek a váItozások voltak az elfogadott költségvetéshez képest,

emiatt kell módos itani a rendeletet.

Mohos József polgármester: megköszönte a szóbeli kiegészítést és kérte a rendelet módosítás

elfogadását.

HozzászőIás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormanyzata KépviselŐ-testülete

egyhangú döntéssel, 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartőzkodás nélkül megalkotta a következó

9 l20l5. (X.15.) önkormányzati rendeletet

az önkormányzat2015.évi költségvetéséről szóló 2l20I5. (II.15.) önkormányzati
rendelet módosításáról

(rendelet a jegyzőkőnyv mellékletét képezi)

2./ Napirend

Mohos József polgármester elmondta, hogy a Veszprém Megyei Kormányhivatal ellenőrizte a

helyi adórendeletet és megállapította, hogy az ipatűzési adó mentességnél a megfogalmazás nincs

osszhangban a központi jogszabállya|, ezért a VEB/0041II8312015. számű úgyiratával

törvényességi felhívással élt. Javasolta a helyi rendelet módosítását, felhívás tudomásulvételét.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: az önkormányzat helyi adórendelete alapján mentes az

iparűzési adófizetési kötelezettség alól az a vállalkozó, akinek az adőévben a nettó arbevétele nem

haladja meg a 2,5 millió Ft-ot. A pontosítás után az adőfizetés alapja nem a nettó arbevétel lesz,

hanem a vállalkozási szintű adőalap, ez aztjelenti, hogy a mostani íparűzési adőt fizető vállalkozók
közül 4 adőző az, akínek az ilj szárnitás szerint nem lehet fizetési kötelezettsége.
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Mohos JÓzsef polgármester: a rendeletnek ez arésze törvénysértő, ezért módosítani kell.
Javasolta a mentesség maradjon meg.

Takács Lászlőné jegyző: ismertette a rendelet tervezeíet. Mentes az adőfizetési kötelezettség alól
az a vállalkozó akinek az adőévben a vállalkozási szintű adóalap összege a 2.500.000.-ft. vagy
annál alacsonyabb.

Mohos József polgármester: kérte az adőrendelet tervezet elfogadását.

Talirándörögd község Önkormányzata Képviselő-testülete egyhangú döntéssel, 5 igen szavazattal,
ellenszavazat és tartőzkodás nélkül megalkotta az alábbi:

10/20 1 5.(X. 1 5.)önkormányzati rendeletet

a helyi adókról szőIő 8|20I4.(IX.30.)önkormányzati rendelet módosításáról.

(rendelet a jegyzőkőnlv mellékletét képezi)

3./Napirend:

Hoffner Tibor alpolgármester: a fogorvos és a Közös ÖnkormányzatiHivatal tészére atámogatás
nem lett még átúalva?

Horváthné Papp Katalin főelőadó: a beszámoló készítésekor még nem, mert az csak az I. félévet
foglalja össze, de azőtamár átutalta atámogatásokat.

Mohos József polgármester: az I. félévben voltak beruházások, összesen 25.360.ezer Ft értékben,
ezeka következők:

- KözösségiHáz térburkolás: 903 ezer Ft.

- Ráskói utca térkövezése: 12 millió Ft.

- Kossuth u.26. szálláshely kialakítása,berendezéssel, épület felújítással együtt 12 millió Ft.

- csapadékviz elvezetés a Bem és Erdőalja utcákban és KözösségiHaz alatt a Kossuth utcában 1,9
millió Ft értékben, még azBrdőalja utcában és az ővodánél,lesz vízelvezető árok kialakítása.

- az orvosi rendelőnél abástya elkészült.

A KözösségiHáznáI nagyon fontos még a tetőnél lévő ács munkák elvégzése.

Kérte a képviselőket a beszámoló elfogadáséra.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testülete
egyhangú döntéssel, 5 igen szavazattal, ellenszavazat éstartőzkodás nélkül meghozta a következő

53 t2015. (X.5.) Ökt.számú határozatot

Taliándörö gd község Önkormán yzata Képviselő-testül ete az önkormányzat
2015. évi I. félévi gazdáIkodásárőI szőlőbeszámolőt a jegyzőkönyvhöz
csatolt formában elfo gadj a.
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7./ Napirend

Mohos József polgármester: megkérte a jegyző asszon;,t, ha kívánja tegyen szóbeli kiegészítést.

Takács Lász|őné jegyzőz a beszámolóban mindent részletesen leírtak, ha valakinek van kérdése,
arra szívesen válaszol.

Horváthné Papp Katalin főelőadó: az adőI<ről készített az idei évre vonatkozőan egy kiilön
kimutatást. A beszámolóban nemcsak az idei év hátraléka szerepel, hanem 5 évre visszamenőleg
kell a hátralékokat kimutatni, azért nem túl jók az adatok. A pótlékokat a legnehezebb behajtani.
Vannak nagy adőzók, akik ha nem fizetnek, jelentősen rontják a tervezett adóbevételt. Olyan
esetekben, akinek van munkabére,vagy nyugdíja, náluk igyekszik foganatosítani a behajtást.

Hoffner Tibor alpolgármester: van olyan, aki csak egy éve nem fizet adót?

Horváthné Papp Katalin főelőadó: gépjármű adónál vantartozása, az adott évi adót befizeti, de a
pótlék aztovábbra is fennmarad és az összege emelkedik. Gépjármű tartozás esetén van lehetőség a
gépjármű forgalomból való kivonására. A jegyző asszony felvette a kapcsolatot bírósági behajtóval,
aki nem vállalta a behajtást. A késedelmi pótlék kis mértékben emelkedik, a jegybanki alapkamat
mértékének megfelelően. Több-kevesebb sikerrel a NAV{óI is sikerült bizonyos összegeket
beszedni. A települések -Taliándörögd, Kapolcs, Vigántpetend -lakóinak szociális helyzete miatt
adőzási szempontból nern lesz olyan mint a másik három település, ahol jobbak az adőbevételek,
jobb az adófizetési morál.

Takács Lász|őné jegyző: amikor lehet akkor az igyintézők intézkednek az adóhátralék behajtása
iránt, bérből, nyugdíjból letiltják a hátralékot, gépjárművet a forgalomból kivonatják,ha a tartozás
meghaladja az egy évet. Ingó végrehajtást nehéz érvényesíteni, mert személyes használati targyak
nem vonhatók végrehajtás a|á.

Hoffner Tibor alpolgármester: a közös hivatal most költségvetési szempontól rendben van?

Takács Lászlőné jegyző: Bati Istvánné nyugdíjazása miatt csak az az időszak volt nehéz, amikor az
új dolgozónak be kellett tanulni, mert így két munkabér kifizetés volt azonos időszakra. Törökné
Yarga Tímea ügyes, jól ellátja a munkáját, A jövő évben is lesz nyugőíjazás a hivatalban, Márvány
Gyuláné január-február hónapban, Török Józsefné pedig év végén megy nyugdíjba. Mindenképpen
fiatalt szeretne felvenni, akinek a bére kevesebb lesz. Akit Márványné helyett tervez felvenni,
szeretné ha majd a jegyzői munkába besegítene, mert a 6 falu testtileti üléseinek előkészítése nagy
terhet jelent szátmára. Aközös hivatal költségvetésének teljesítése időarányosan alakult.

Kérte a beszámoló elfogadását.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testiilete
egyhangú döntéssel, 5 igen szavazattal" ellenszavazat és tartőzkodás nélktil meg!"rczta a következő

54 t2015. (X.5.) Ökt. szám ű határozatot

Taliándörö gd község Önkormányzata Képvi selő-testtil ete,,B eszámoló a
Monostorapáti Közös Önkormányzati Hivatal munkáj áról" című előterj esztést
a jegyzőkönyvhöz csatolt formában elfogadja.

8.1Nanirend

a) cs alád-és gyerm ekj ó léti feladato k ellátás án ak felülv wsgálata

Mohos József polgármester: változnak 2016. januátr 1-től a családsegítés és gyermekjóléti
szolgálat ellátására vonatkozó szabályok. Jelenleg Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás
keretében, a társulás által fenntartott Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi
Ügyeleti tátja eI ezeket a feladatok at, az állami normatívák at így le lehet hívni. A mostani rendszer
jó, szerinte nem kell rqtaváItoztatni"
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' Takács Lászlóné jegyző: az előterjesztésben leírtak szerint a gyermekvédelmi törvény alapján
/ háromféle módon lehet ellátni a feladatot. 5000 fcjs lakossá gszétm esetén lehet norm ativát igényeini,
' a 6 telepüiés léiszéma jóvai aiatta van, szükség a jogszúoéítvban meghatározott megfeielő

végzettséggel rendelkező személy alkalmazása, és gondoskodni kellene a helyettesítésről is.

MohosJÓzsef polgármesterjavasoltaazelőterjesztésszerint a)változatelfogadását.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt" Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testtilete
egyhangú dÖntéssel, 5 igen szavazattal, el|enszavazat és tartőzkodás nélktil megltozta a következő

55/2015. (X.5.) Ökt. szám ű határozatot

Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testülete - figyelemmel az egyes
szociális és gyermekvédelmi tárgyű törvények módosításáról szóló 2015. évi
CXXXII törvénnyel módosított, a szociális igazgatásről szóló 1993.óvi III. törvény
136.§ (8) és (9) bekezdéseiben foglaltakra - felülvizsgálta az önkormányzat
kÖtelezően ellátandó családsegítés és gyermekjóléti szolgáltatási feladatainak
ellátásának módját ,szervezeti kereteit, és az e feladatok biztosítására kötött ellátási
szerződéseket. A felülvizsgálat eredményeként az alábbiak szerint dönt

Figyelemmel a gyermekek védelméről és a gyámúgyí igazgatásról szőIő, a
2015.évi CXXXil. törvénnyel módosított 1997.évi XXXI törvény 40.§ (1) és (1a)
bekezdés a) foglaltakra - 2016. január 1. napjától a kötelezően ellátandó
családsegítés és gyermekjóléti szolgálat működtetésére vonatkozó felad atait a
Tapolca Környéki Önkormányzati Társulás kertében, a társulás által fenntartott
Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat, 83 00
Tapolca, Nyárfa u". 3.) keretében az önkormányzat és a társulás között létrejött
ellátási szerződés alapjin,társulás keretében kív ánja ellátni.

KépviselŐ-testiilet felhatalmazza a polgármestert, hogy a döntésről a társulás
elnökét tájékoztassa.

Felelős: MohosJózsef polgármester

Határidő: 2015. október 20.

b) víziközmű-va gyon va gyonértékelésének elhalasztása

Takács Lászlóné jegtző az előteq'esztésben szerepel, hogy jogsz abály változás miatt a viziközmű
Vagyon. értékelését 2015.december 31. helyett 2019.december .31-ig kell elvégezni. Yeszprém
Város Önkormányz ata így döntött, hogy elhala sztja az értékelést, ezért kereste meg a Bakonykarszt
Zrt. az önkormányzatokat nyllakozzanak az ügyben, hogy elhalasztás mellett döntenek-e, és ha
igen akkor vonják vissza a IIl20I5.(II.23.)Ökt.sz. hatátozatot, amelyet a vagyonértékelés
elkészítésére vonatkoz őlag hoztak.

Mohos József polgármester: kérte a határozat tewezet elfogadását.

Hozzászőlás, észrevétel nem volt. Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testtilete
egyhangú dÖntéssel, 5 igen szavazattal. ellenszavazat és tartózkodás nélkül megltozta a következő:
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5612015: (X.il Ökt. számú határozatot

Taliándörögd Község Önkormányzata Képviselő-testtilete, mint a 11-17321_1-002_
00-11 MEKH kóddal rendelkező 31. sorszámú Tatiándörögd ivővízel|átő
vfuikőzmű-rendszer Ellátásért Felelőse, meg!árgyalta a vizlközmű_rendszer
vagyonértékelésére vonatkozó napirendi pontot.

Képviselő-testiilet aviziközmű-szolgáltatásról szóló 20ll. évi CCX. törvény 78.§
(1) bekezdés mó,ilosulása miatt a vagyonértékelést elhalasztja 2019. december 31-ig
egységes vagyonértékeléssel és 1 1 /20 1 5.(II.23.)Ökt .sz. határozatát visszavonj a.

Képvi selő -testület utasítj a a jegyzőt, ho gy erről az üzeme|tetőt a B akonykar szt Y íz-
és Csatornamű Zrt. táj ékoztassa.

Felelős: Takács Lászlőné jegyző

Határidő: 2015. október 31.

Napirend után bej elenté s, táj ékoztatás

Mohos József polgármester: Kü Istvánné kérését tolmácsolta neki a héuigondozó. Evek óta
visszatérő probléma, hogy nincs tűzelője, kérte az önkormányzat segítségét. Minden évben adott
neki az önkormányzat fát, hogy tudjon fríteni, természetesen az idén is kap majd. Szerinte azonban
nem biztos, hogy ennek megoldása mindig az önkormányzat feladatának kellene lenni. Van két
gyereke, nekik kötelességük aszőlőről való gondoskodás.
Tavaly a Verga Zrt. a rászorulóknak adott űzifát, ezzelkapcsolatban érdeklődött, hogy lesz-e idén
ilyen lehetőség, de nem tudtak ráválasza\ni, viszont Taliándörögd nem hrtozíkhozzá4llkés csak az
illetékes sé gú területtikön l akóknak tudnak segíteni.

Takács Lászlóné jegyző: a Polgári Törvénykönyv szabályozza a gyereknek a szülővel szembeni
tartási kötelezettségét.

Mohos József polgármester: Küné egyik gyereke itt lakik a településen, a másik gyereket pedig
majd levélben megkeresi az önkormányzat és felhívja erre a figyelmét.

Hoffner Tibor alpolgármester: a Művészetek Völgye Nonprofit Kft, 2015. október 17-re tervez
tétjékoztatást a következő évi Művészetek Völgye rendezvénnyel kapcsolatosan. Neki nem jő az
időpont és a polgármestemek sem, meg kell beszélni velük tegyék át másik időpontra.

Takács tászlóné jegyző: azidei évben Kapolcson arendezvény ideje alatt sok probléma, lakossági
bejelentés volt a hangos zene miatt,jövőre arendezvény előtt szakembertől meg fogja rendelni a zaj
mérést, a költséget a Nonprofit Kft-nek kell majd kifizetni.

Hoffner Tibor alpolgármester: az Eltető Balaton-felvidékért Egyesület tanulmányutat szewez
Szentesre a szövetkezetek működésével kapcsolatosan, érdemes elmenni.

Mohos Jőzseí polgármester: a településen lévő ,,bebírókat" egy forumra-megbeszélésre meg
kellene hívni valamikor, ők is a kapcsolataik révén biztosan tudnrának valamit segíteni a falunak.



Hoffner Tibor alpoigármester: kortábban volt miár ilyen. Hamarosan megjelennek az űj
vidékfejlesztési páIyézatok, nagyj áből már átnézte őket, de fontos lenne részletesen megnézii
milyen lehetőségek lesznek, ani a települést érinti, javasolta a kepviselőknek ezzel kapcsoúosan
egyeztessenek valamikor.

Más napirend nem volt. Mohos József polgármester megköszönte a részvételt és azülést 19 őra20
perckor bezérta.

K. m. f.

[*_,ff6
jeewő

öNKo,o\,+\

#§
}L_ -V


